

Schwerpunkt Lead topic

- U. Tebbe
Einführung zum Thema: Akutes Koronarsyndrom 465
 Introduction to the topic: Acute coronary syndrome
- H.-R. Arntz
Akutes Koronarsyndrom. Was ist an den neuen Leitlinien der Deutschen Gesellschaft für Kardiologie wichtig für den Notarzt und die Notfallversorgung? 468
 Acute coronary syndrome. What is important in the new guidelines of the German Society for Cardiology for the emergency doctor and emergency care?
- U. Zeymer · H. R. Arntz · M. Baubin · D. Gulba · K. Ellinger · L. Nibbe
Verbesserung der Zusammenarbeit zwischen Notärzten und Kardiologen zur Optimierung der frühen Therapie bei akutem ST-Hebungs-Infarkt. Ergebnisse eines Workshops 475
 Improving cooperation between emergency doctors and cardiologists to optimize early therapy for acute ST elevation myocardial infarction. Workshop results
- H.-R. Arntz
Prähospitale Versorgung von Patienten mit akutem ST-Streckenhebungsinfarkt. 479
 Prehospital care of patients with acute ST-segment-elevation myocardial infarct
- T. Michalski · F. Chmelizek · M. Heigert · M. Pichler
Prähospitale Behandlung eines Myokardinfarkts unter erschwerten Bedingungen. Thrombolyse im Pistenbulli 481
 Prehospital treatment of a myocardial infarct under difficult circumstances. Thrombolysis in the snow

Originalien Original articles

- P. Tonn · S. Reuter · B. Treder · N. Dahmen
Die präklinische Behandlung von akut erregten, deliranten oder psychotischen Patienten durch den Notarzt 484
 Preclinical therapy of patients with acute agitation, delirious or psychotic symptoms by emergency physicians
- M. Aufmkolk · S. Ruchholtz · M. Hering · C. Waydhas · D. Nast-Kolb
 AG Polytrauma der DGU
Wertigkeit der subjektiven Einschätzung der Thoraxverletzungsschwere durch den Notarzt 493
 The value of subjective estimation of the severity of thorax injuries by the emergency surgeon

Pädiatrische Notfälle Pediatric emergencies

- T. Nicolai · K. Reiter
Notfalltherapie der akuten Fremdkörperaspiration beim Kind 501
 Aspiration of a foreign body in young children